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Minnesanteckningar Storumans kommuns Näringslivsråd  
 
Tid:  2024-05-27 klockan 13.00-15.00 
 
Plats: Storumans kommunhus, Paragrafen 
 
Fokus detta möte är kompetensförsörjning, därför bjuds även Inez 
Abrahamsson, rektor Luspengymnasiet/TAG och Lina Forsebrant, rektor 
Lärcentrum och Frida Cederback, rektor Folkhögskolan, in 14.00-15.00 
 
Deltagare: Anna Gustafsson, MOHV, Janne Ruonala, Stensele Bemanning, Tomas 
Granström, Grundfors skogsmaskiner, Agneta af Ekenstam, Ekenstam och 
Näringsföreningen, Ulf Vidman, KS, Ulrik Dahlgren, KS, Peter Persson, 
kommunchef, Johan Duvdahl, näringslivschef (länk), Jimmy Lindberg, kansliet 
(länk), Robert Lundberg ILC, Helene Lindqvist, Näringslivskontoret, Mona 
Olofsson, Näringslivskontoret. 
 
Inez (länk), Frida och Lina är med under punkten kompetensförsörjning. 
 
 

1 Ulrik öppnar mötet. 

2 Ulrik går igenom föregående minnesanteckningar 

3 Snabbrunda aktuellt nu 

Ulrik informerar om besöket från Mo i Rana och de vinningar vi från kommunen 
har att samarbeta om exempelvis E12 stråket. Möten har varit med Vattenfalls 
ledning kring deras utvecklingsplaner ex.vis Juktans pumpkraftverk och 
vindkraftparken i Hemberget, väntar på koncessionsbeslut för ledning till 
Grundfors. 
Peter berättar om Vindkraftparken i Verkanliden, de har fått ok 
koncessionsbeslut. Kommer i höst att vilja ha kontakt med företag. De vill ha 
lokal arbetskraft. Statkraft som köpt rättigheten kring Verkanliden har ansökt om 
tillstånd för Vätgasfabrik, lämplig plats väster om E45 i närheten av terminalen. 
Vill ha markanvisningsavtal. Inväntar folkomröstning för att veta vad som händer 
med vindparken. Intressent finns för detaljplanelagd mark vid korsning E45/E12 – 
Truckstop. Avsikt etablering laddning tunga fordon med kringverksamhet. Har 
fram till årsskiftet på sig att komma med en plan. Att områden är detaljplanelagda 
har vi en fördel av när företag söker etableringar på flera platser. 
Etableringsprocessen går betydligt snabbare då. Bostadsomvandling genom 
Statens bostadsomvandling – en av Umluspens hyresfastigheter byggs om till 
seniorboende av staten sedan får kommunen tillbaka den. Ackjaspåret, tufft att få 
till hyreshus, 40 % egenfinansiering, bankerna tackar nej.  
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Agneta Hon vill prata kompetensförsörjning västra delen, det är inte 
säsongsanställda som har svårt med boende utan det är året runt boende som 
behövs. För att få folk att skriva sig behövs mer boende. 
Tomas har skrivit avtal med Skellefteå kraft för att leverera Biobränsle till 
Värmeverket, 2027 är planen att leverera 35 % av deras behov. De vill gärna köpa 
allt lokalt så möjligheter finns för fler att leverera. Vräkta från Flygplatsområdet, 
bygger ny lokal på 620 m2 i samarbete med lokala entreprenörer, under tak nov 
inflyttning maj 2025. 4 ungdomar i sommarjobb. Är i behov av mer arbetskraft. 
Janne har varit på semester, besökt andra campingar och områden, reflekterat 
över hur mycket vi har att visa upp men vi behöver bli bättre på att skylta upp. 
Har bra med personal i sommar. 
Anna, husförsäljning rullar på i Hemavan och Storuman men i Tärnaby har det 
stått still i vinter, oklart varför. Har sökt personal ett längre tag till Hemavan men 
inte lyckats, en mäklare till. 
Johan, flera bra case både små och stora. Har sedan sist haft bra dialoger med 
Peter kring kompetensförsörjning, företagsklimatet, hur man kan jobba med 
frågorna mm. Näringslivsrådets roll är viktig i dessa frågor. Har upplevt att flera 
olika grupper vill ha mer detaljerad information om vad som är på gång, det 
behöver levereras. 

 
4 Uppföljning o genomgång handlingsplan – hanns inte med. 

5 Fokus kompetensförsörjning  
o Nuläge 

Lina, lärcentrum, berättar vilka möjligheter som �inns på Lärcentrum, 
lärlingsutbildning. Yrkesvux vill få till ett bättre samarbete med företagen. 
Nysvenskar och Jobbväxling är två grupper där det kan vara möjligt att hitta 
personal. OÖ nskar gärna få företag som vill ha lärling så kan de matcha med 
personer de vet önskar jobb. 
Inez, gymnasiet, vill vi bli �ler människor behöver vi få våra unga att stanna 
längre genom att gå gymnasiet här. Större sannolikhet att de stannar kvar eller 
kommer tillbaka. Hennes mål är att gymnasiet är ett utvecklingsnav tillsammans 
med lärcentrum, folkhögskolan, studieförbund och företag. Lärling har de 
bedrivit länge i fordonsprogrammet och barn och fritid, planen är att utveckla 
detta med �ler spår. Kravet är max 50 % på distans, det kan vara de teoretiska 
ämnena så kan de arbetsplatsförlagdalärandet vara på plats. Möjligheter för 
ex.vis Sorsele och Tärnaby. Ansökningarna nästa höst ser inte bra ut 19 
ansökningar + 5 introprogrammet. Fakta är att eleverna som går här trivs, bilden 
är att det inte är bra. Diskussion om varför de inte vill gå gymnasiet här, 
grundinställningen är �lytta till annan kommun hos �jällungdomarna. Fråga från 
Tomas – utifrån tidigare diskussion går det att kombinera teorin för c-behörighet 
med tungmek, hela kortet blir för tidskrävande. Inez har börjat titta på frågan. 
Kanske går det att söka dispens och på det sättet få till det. Inez undersöker. 
Frida, folkhögskolan (Västerbottens folkhögskola tillsammans med Vindeln) ägs 
av Region Västerbotten. Kultur är svår att förändra – kommentar på 
gymnasiediskussionen. Mest rörliga skolformen, färre krav. Från 18 år och uppåt, 
skidhemmet har dispens från 16 år. Både korta och långa kurser, läsa upp 
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behörighet grundskola och gymnasium. Alpina utbildningar, Fjälledare, 
Beroende terapeut (distans) och musikproducent (OÖ -vik), Alpin tränare, halvfart 
på distans mycket populär nu. OÖ verlag så trendar distansutbildningar. De har 
internat, 18 tomma platser. Vägen är en satsning för att få ut personer långt från 
arbetsmarknaden i arbetslivet eller utbildning. Janne funderar om inte 
Folkhögskolans utbildningar över tid tagit hit �lest personer till kommunen som 
valt att stanna. 
Peter – kompetensförsörjning en utmaning för hela landet så även för 
Storuman. Alla som kan jobba jobbar nu. Vi behöver få �ler personer att �lytta hit. 
Sverige minskar första kvartalet, första gången på mycket länge. Skåne, 
Stockholm, Uppsala och Västerbotten, de enda län som ökar i befolkning. Låga 
födelsetal, oro i världen, krigen och klimatet. Strukturellt ser det inte bra ut. 
Diskussion kring vad som gör att folk �lyttar, utbildning och livsstilsval. 
 
 

o Nästa steg 

Hur får vi till ett konkret samarbete? Peter konstaterar vi behöver få till en 
grupp som består av kommun, företag och skolorna som jobbar 
tillsammans med kompetensfrågan. Näringslivskontoret får bollen i 
samverkan med inflyttarlotsen. Nästa näringslivsråd, konkreta åtgärder. 
 
Frida – skolorna kan användas tillsammans, för att möjliggöra för olika 
åldrar och målgrupper. 
Inez – kommunen en aktör i detta, viktigt med tokiga idéer de ger resultat. 
Epatraktor ungdomarna som kört mat till gamlingar har lett till att fler sökt 
vård och omsorgsutbildning i Vilhelmina. 
Jimmy – Platsattraktiviteten är viktig. 
Tomas – om någon får nys om någon som vill flytta hit behöver vi ha 
någon som fångar upp den, berätta om vad som finns här. = Inflyttarlotsen 
 

6 Nästa möte – hanns inte med 

7 Övriga frågor – hanns inte med 

 

Vid pennan /Mona 
 
 
 
 


